
 

Sdružení pro likvidaci komunálního odpadu Borek 

Krajířova 27, 380 13  Dačice I  

ZÁPIS   
z jednání valné hromady  

Sdružení pro likvidaci komunálního odpadu Borek 
 konané 23. 5. 2023 od 15:00 h Kino Beseda 

 

Přítomní členové valné hromady a hosté – viz prezenční listina 
 

Program: 
 

1. Zahájení a kontrola úkolů z poslední valné hromady 
2. Zpráva o činnosti představenstva 
3. Zpráva dozorčí rady 
4.  Zpráva provozovatele 
5.  Závěrečný účet za rok 2022 
6.  Zpráva o přezkumu hospodaření za rok 2022 
7.  Roční účetní závěrka za rok 2022 
8. ZEVO VRÁTO 
9.  Různé 
10.  Závěr 

 

AD 1/ Zahájení a kontrola úkolů z poslední valné hromady 
Předseda Bc. Miloš Novák zahájil jednání, přivítal přítomné a konstatoval, že jednání bylo svoláno 
v souladu se stanovami, že je přítomna nadpoloviční většina členů VH a jednání je schopné usnášení. Byl 
schválen předložený program jednání. Z poslední valné hromady vzešly tři úkoly. 
 
Jako ověřovatelé zápisu byli navrženi a poté schváleni Ing. Vladislav Hynk a Mgr. Jiří Záškoda. 
Zapisovatelem byla určena Ing. Ilona Brabencová. 

VH SCHVALUJE (PRO: 56, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 0) 
 
Úkoly: 

 

Bc. Miloš Novák: 

1. Rozeslat členským obcím žádost o zveřejnění rozpočtu na rok 2023, Střednědobého výhledu 
rozpočtu na roky 2024 - 2026 a oznámení o vyvěšení RO č. 8 na úřední desce. 

Splněno: Žádosti byly rozeslány v termínu. 

 

2. Unicredit bank – termínovaný vklad na 6 měs. (3 mil Kč) a 1 rok (7 mil Kč) 

Splněno: Dne 14.12.2022 byla uzavřena smlouva k BÚ u Unicredit bank a dne 28.12.2022 byly na 
termínované vklady převedeny peníze - 3 mil. Kč s úr.sazbou 6,3%, dobou trvání 6 měs.; 7 mil Kč s 
úr. sazbou 6%/1rok). 

 

 



3. SÚ prodloužit termín dokončení stavby etap VI.-VII. (Skládka odpadů S-00 Borek, rozšíření 
skládky VI.-VII. etapa) 

Splněno:  MěÚ odbor stavební úřad vydal Rozhodnutí ke změně stavby před jejím dokončením 
prodloužení lhůty k dokončení stavby etap VI.-VII. (Skládka odpadů S-00 Borek, rozšíření skládky 
VI.-VII. etapa) – do 31.12.2053. Rozhodnutí nabylo právní moci dne 5.4.2023. 

 VH SCHVALUJE (PRO: 56, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 0) 
 

  

AD 2/ Zpráva o činnosti představenstva 
Předseda Bc. Miloš Novák shrnul činnost představenstva za uplynulý půlrok (od 7. 12. 2022 – 23. 5. 
2023). Představenstvo se sešlo od poslední valné hromady třikrát, a to 30. 12. 2022, 24. 4., 23.5. 2023.  
Nejdůležitějšími body na jednáních P a DR bylo schválení uzavření Dodatku č. 1 a Dodatku č. 5 Přílohy č. 
1 ke Směrnici pro odepisování dlouhodobého majetku, dále rozpočtová opatření č. 9, 10 a projednání 
„Závěrečného účtu za rok 2022“, zprávy o přezkumu hospodaření za rok 2022, roční účetní závěrky za 
rok 2022, ZEVO VRÁTO. Celá zpráva představenstva je přílohou zápisu.  

VH BERE NA VĚDOMÍ (PRO: 58, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 0) 
 

AD 3/ Zpráva o činnosti dozorčí rady 
Za dozorčí radu přednesl zprávu pan Požár. Valnou hromadu seznámil s výsledky kontrol skládkování a 
hospodaření. Při kontrole hospodaření neshledala dozorčí rada ve vedení účetnictví žádné závady. 
Provoz skládky za první půlrok 2023 (od 7. 12. 2022 – 23. 5. 2023) probíhal standardně a bez závažných 
závad a nedostatků stejně jako tomu bylo v minulých letech. Celá zpráva dozorčí rady je přílohou zápisu.  
  

VH BERE NA VĚDOMÍ (PRO: 58, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 0) 

 
AD 4/ Zpráva provozovatele  
Miroslav Reisner přednesl zprávu o provozu skládky Borek za první půlrok 2023. Dále následovala 
prezentace nové části skládky v Borku (rozšíření o V. etapu). Celá zpráva provozovatele je přílohou 
zápisu. 

  VH BERE NA VĚDOMÍ (PRO: 58, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 0) 
 

AD 5/ Závěrečný účet za rok 2022 
Návrh závěrečného účtu za rok 2022 obdržely všechny členské obce s žádostí o zveřejnění po dobu min. 
15 dnů. Příjmy celkem činí 40 148 189,91 Kč, výdaje celkem činí 47 476 068,61 Kč, konsolidace příjmů a 
výdajů činí 11 510 600,- Kč, tzn. příjmy po konsolidaci činí 28 637 589,91 Kč a výdaje po konsolidaci činí 
35 965 468,61 Kč. Schodek rozpočtu je: 7 327 878,70 Kč. 
 
 VH SCHVALUJE (PRO: 58, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 0) 
 

AD 6/ Zpráva o přezkumu hospodaření za rok 2022 
Přezkum hospodaření za rok 2022 provedl Krajský úřad Jihočeského kraje (20.4.2023). Při přezkoumání 
nebyly zjištěny žádné chyby a nedostatky. Zpráva o výsledku přezkumu hospodaření byla spolu 
s návrhem závěrečného účtu za rok 2022 zaslána členským obcím ke zveřejnění na úřední desce. Valná 
hromada schvaluje zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření za rok 2022. 
 

VH SCHVALUJE (PRO: 58, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 0) 
 

AD 7/ Roční účetní závěrka za rok 2022 
VH schvaluje účetní závěrku za rok 2022, která je tvořena Rozvahou, Výkazem zisků a ztrát, Výkazem pro 
hodnocení plnění rozpočtu, Přílohou, Zprávou o provedené inventarizaci majetku, Závěrečným účtem 
hospodaření za rok 2022 a Zprávou o výsledku přezkumu hospodaření. 



Náklady celkem činí:  4 709 986,27 Kč, výnosy:  5 477 238,28 Kč, hospodářský výsledek je zisk, a to ve 
výši 767 252,01 Kč. 

VH SCHVALUJE (PRO: 58, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 0) 
 

AD 8/ ZEVO VRÁTO 
Předseda představenstva informoval o možnosti se zapojit do plánovaného projektu Jihočeského kraje 
(dále jen JčK) – ZEVO VRÁTO (https://zp.kraj-jihocesky.cz/cirkularni-ekonomika-a-zevo.html). Více 
informací k projektu sdělila Ing. Hana Pacáková – vedoucí odd. ochrany ovzduší a nakládání s odpady, 
OZZL, KÚ – Jihočeský kraj, která byla přizvána jako host na jednání P+DR LKO BOREK dne 24.4.2023.  
 
Ing. Hana Pacáková 
Základní informace k projektu ZEVO Vráto (dále jen ZEVO): 
Jihočeský kraj (dále jen JčK) včele s hejtmanem MUDr. M. Kubou rozeslali dotazníky na obce v JčK, kde se 
dotazovali, zda bude zájem likvidovat komunální odpad v ZEVO Vráto. Obce v Kraji Vysočina nebyly 
řešeny, ale na úrovni samosprávy oba kraje komunikují ohledně ZEVO Vráto. JčK přislíbil kapacity i pro 
kraj Vysočina. Teplo ze spalovny by bylo používáno k vytápění panelových domů v Č. Budějovicích. 
Kapacita by byla 160 tis tun/rok. Plánuje se doprava odpadu výhradně pomocí nákladních vozů, prozatím 
se nepočítá s železniční přepravou. V tuto chvíli nejsou ani k dispozici žádné informace ohledně 
ekonomické nabídky výkupu odpadu do ZEVO.  
 
Předseda představenstva doporučuje zaslat nezávazný příslib pro likvidaci komunálního odpadu do ZEVO 
VRÁTO do 06/2023, pokud bychom se k této variantě přikláněli. Závazný příslib není žádoucí, protože 
není známa ekonomická nabídka projektu.  
Počet členských obcí: 62; 
Počet obyvatel k 1.1.2022: 33 702. 
Počet členských obcí - Kraj Vysočina: 39 (Jihlava: 22, Třebíč: 17) 
Počet členských obcí - JčK: 23 
 
Předseda představenstva informoval o dalších nabídkách ZEVO. 
 

• SAKO BRNO má zvýšenou kapacitu z 260 tis tun/rok na 360 tis tun/rok. Lze tedy odběr SKO 
domluvit. Komplikovaná je prozatím doprava. 

o Cena 1200 Kč/t;  

• Kraj Vysočina plánoval postavit ZEVO v Jihlavě, bylo to zamítnuto. To samé i ve Žďáře n/S tzn. že 
v Kraji Vysočina nebude žádné ZEVO. Z tohoto důvodu podepisuje memoranda s ostatními kraji. 

• JčK plánuje ZEVO ve Vrátu, Písku a u Tábora. 

 

Skládka Borek 
Skládkování je při V. etapě cca 8 let. Doporučuje se pracovat na dalších etapách popř. zřídit „překládací 
stanici“ (studie z r. 2017). Vše je však finančně náročné. 

 
OHR Telč  
V Telči funguje jednoduchá překládací stanice, kde je domluven svoz odpadu nákladními automobily do 
SAKO BRNO. Vlakem by byla doprava odpadu dražší, dráha je velmi zaplněná. Odpad by se vozil 
v kontejnerech  ČD CARGO. Byla by komplikovaná zpětná vytíženost kontejnerů. 
 

Překládací stanice 
Předseda Bc. Miloš Novák informoval, že je od r. 2017 zpracována studie na překládací stanici 
v prostorách skládky v Borku. 
Cena haly by byla 13 mil Kč + technologie 7,5 mil Kč (částky jsou z r. 2017). 

https://zp.kraj-jihocesky.cz/cirkularni-ekonomika-a-zevo.html


 
Plánuje se překladiště v J.Hradci. Byla by možnost vozit odpad k přeložení do J.Hradce. 
 

VH SCHVALUJE odeslat na JčK nezávazný příslib pro svoz KO do ZEVO Vráto 
(PRO: 58, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 0) 

AD 11/ Různé  

Členské příspěvky 
Předseda Bc. Miloš Novák poděkoval všem členským obcím za včasnou úhradu členských příspěvků a 
zdůraznil, že je nutné tyto příspěvky zohlednit při sestavování rozpočtu obcí na rok 2024. 
Návrh představenstva je stanovit výši příspěvku – 15Kč/obyvatele členské obce a to s úhradou od roku 
2023.  

VH BERE NA VĚDOMÍ 
 (PRO: 44, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 1) 

 
Mytí plastových nádob 
Předseda Bc. Miloš Novák sdělil, že na jednání představenstva a dozorčí rady dne 7.6.2022 bylo 
domluveno „umývání plastových nádob“ spol. Umývání nádob bylo realizováno průběžně v roce 2022 (v 
rámci daňové úlevy v celkové hodnotě 190.000,- Kč). 
 
Umývání nádob by mohlo být opět realizováno v tomto roce, avšak etapově.  

VH BERE NA VĚDOMÍ (PRO: 58, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 0) 
 

Termínovaný vklad 
Předseda Bc. Miloš Novák informoval, že doba trvání TV bude končit v 06/2023 (28.6.2023). P+DR 
doporučuje VH schválit obnovu půlročního TV za obdobných podmínek - 6,15%. 
 
Veškeré úročené finanční prostředky budou volně k dispozici 12/2023. 
 

VH schvaluje opětovné využití termínovaného vkladu u Unicredit bank k úročení volných financí LKO 
BOREK TV – 6 m: 3 mil Kč + částka z úroků (smluvený úrok 6,15%); zároveň pověřuje předsedu 
představenstva podpisem smlouvy s Unicredit bank a schválením rozpočtového opatření k TV 

(PRO: 58, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 0) 
 

 
Návštěva skládky 
Členové VH požádali provozovatele skládky o naplánování návštěvy. 

VH BERE NA VĚDOMÍ (PRO: 58, PROTI: 0, ZDRŽEL SE: 0) 
 
 
AD 12/ Závěr 
Předseda Bc. Miloš Novák poděkoval všem přítomným za účast a dosavadní spolupráci. Jednání valné 
hromady ukončil v 16:10 h. 
 

Přílohy zápisu: 
▪ Prezenční listina 
▪ Zpráva o činnosti představenstva 
▪ Zpráva o činnosti dozorčí rady 
▪ Zpráva o provozu skládky Borek za rok 2023 
▪ Závěrečný účet hospodaření za rok 2022 
▪ Zpráva o výsledku přezkumu hospodaření za rok 2022 



▪ Podklady k účetní závěrce (Rozvaha, Výkaz zisků a ztrát, Výkaz pro hodnocení plnění rozpočtu, 
Přílohy, Zápis o provedené inventarizaci majetku a Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření) 

▪ Studie překládací studie 
  

 
Ověřovatelé zápisu: 
Ing. Vladislav Hynk ……………………………………. 
 

 
Mgr. Jiří Záškoda ……………………………………. 
  
 
 
 

Zapisovatel zápisu:   
Ing. Ilona Brabencová …………………………………….   

 
 

                                                                                                                       ………………………………… 
                                                                                                                         Bc. Miloš Novák 

                                                                                                                    předseda představenstva 



U s n e s e n í 
ze zasedání valné hromady  

Sdružení pro likvidaci komunálního odpadu Borek 
konaného v úterý 23. května 2023, Kino Beseda 

 

Valná hromada schvaluje:  

1) program jednání VH a plnění úkolů 

2) ověřovatele zápisu: Ing. Vladislav Hynk a Mgr. Jiří Záškoda 

3) celoroční hospodaření účetní jednotky za rok 2022, a to bez výhrad 

4) zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření za rok 2022 

5) roční účetní závěrku za rok 2022 

6) odeslat na JčK nezávazný příslib pro svoz KO do ZEVO Vráto  

7) opětovné využití termínovaného vkladu u Unicredit bank k úročení volných financí LKO BOREK TV 
– 6 m: 3 mil Kč + částka z úroků (úročení 6,15%/6 m) 

 

Valná hromada bere na vědomí:  

1) zprávu o činnosti představenstva 

2) zprávu o činnosti dozorčí rady 

8) zprávu provozovatele  

9) členské příspěvky ve výši 15 Kč/obyvatele členské obce od r. 2023 

3) informace k ZEVO VRÁTO 

4) mytí plastových nádob 

5) návštěva skládky 

 
 

Valná hromada pověřuje:  

1) předsedu představenstva podpisem smlouvy s Unicredit bank k opětovnému využití 
termínovaného vkladu (6 měs.; částka 3 mil + úroky z TV, úrok 6,15 %) 

2) schválením rozpočtového opatření k TV 
 

 

Valná hromada ukládá:  
 
FCC 
1. Naplánovat pro členy VH návštěvu skládky v Borku 
Termín: 30.9.2023 
 
Bc. Miloš Novák 
1.Odeslat na JčK usnesení s nezávazným příslibem pro svoz KO do ZEVO Vráto 
Termín: 31.5.2023 

 
 
 
 

                                                                                                    …………..………………………………… 
                                                                                                                    Bc. Miloš Novák 

                                                                                                                    předseda představenstva 


